
     Zápis z 14. jednání ZO Bory 17. 12. 2019 v 19. 00 hod. 

Přítomni: Ing. Dostálová Lucie, Vávra Pavel, Kujalová Jana, Vávra Aleš, Viliš Petr, Vala 
Marian, Večeřa Luděk, Dostál Jan, Ing. Necidová Mária, Kotačka Ladislav 
 
Omluveni: Mgr. Chalupa M., Doležal P., Špaček M., Kaštanová V. 
Nepřítomní: Kovář K. 
 
Hosté: občan obce Bory 
 
Jednání: 
1. Pozvánka na toto jednání byla včas vyvěšena, materiály k jednání byly členům ZO zaslány 

v elektronické podobě. Jednání zahájila starostka obce v 19.00 hod.  
Počet přítomných zastupitelů obce je ve chvíli zahájení 10. Jednání je usnášeníschopné. 
Starostka upozornila členy ZO, že jednání je nahráváno. 
 

Usnesení č. 1/14 ZO: ZO vzalo na vědomí zahájení zasedání. 
 
       
2. Ověřovatelé zápisu: 

Návrh starostky: Večeřa L., Viliš P. 
 
Hlasování:  
Pro:  10      Proti:    Zdržel se: 
Usnesení č. 2/14 ZO: ZO schválilo ověřovatele zápisu Večeřa L., Viliš P. 
 
 
3. Schválení programu jednání: 

1. Zahájení zasedání 
2. Schválení ověřovatelů zápisu 
3. Schválení programu jednání 
4. Kontrola usnesení z minulé RO 
5. Kontrola usnesení z minulého ZO 
6. Rozpočtové opatření č. 11 
7. Darovací smlouvy 
8. Dohody o pracovní činnosti zastupitelů 
9. Rozpočet 2020 
10. Střednědobý rozpočet 
11. Dotace Rekonstrukce KD 
12. Dotace Revitalizace rybníku Cyrilov 
13. Dotace 2020 
14. Cenová nabídka – Změna užívání budovy OÚ 
15. Žádosti 
16. Různé 



 

17. Závěr 
 

Starostka navrhla hlasovat o programu jednání ZO. 
Hlasování:  
Pro: 10  Proti:    Zdržel se: 
Usnesení č. 3/14 ZO: ZO schválilo program jednání. 
  
 
4. Kontrola usnesení z jednání RO. 

Místostarosta přečetl usnesení z jednání RO ze dne 27.11.2019 a 12.12.2019. 
K usnesení nebyly žádné dotazy ani připomínky. 

 
Usnesení č. 4/14 ZO: ZO vzalo na vědomí usnesení z jednání RO. 
 
      
5. Kontrola usnesení z jednání ZO: 
      Místostarosta přečetl usnesení z jednání ZO ze dne 21.11.2019. 
      K usnesení nebyly žádné dotazy a připomínky. 
 
Usnesení č. 5/14 ZO: ZO vzalo na vědomí usnesení z jednání ZO ze dne 21.11.2019. 
 
 
6. Rozpočtové opatření č. 11 
      a) Starostka navrhla hlasovat o rozpočtovém opatření č. 11 ve výši -120.251,97 Kč. 
 
Hlasování: 
Pro: 10      Proti:         Zdržel se: 
Usnesení č. 6a/14 ZO: ZO schválilo rozpočtové opatření č. 11 ve výši -120.251,97 Kč. 
Příloha č. 1: Rozpočtové opatření č. 11 
 
      b) starostka navrhla hlasovat o jejím zmocnění k provedení rozpočtových úprav na konci 
          roku 2019 
 
Hlasování: 
Pro: 10      Proti:         Zdržel se: 
Usnesení č. 6b/14 ZO: ZO zmocnilo starostku k provedení rozpočtových úprav na konci roku 
                                      2019. 
 
 
7.   Darovací smlouvy 
      a) Římskokatolická farnost Bory-žádost o dar ve výši 9.766,- Kč na úhradu spotřeby 
          elektřiny v kostele v DB. 
Starostka navrhla hlasovat o poskytnutí daru římskokatolické farnosti Bory ve výši 9.766,- Kč. 
 
Hlasování: 
Pro: 10    Proti:     Zdržel se:  
Usnesení č. 7a/14 ZO: ZO schválilo poskytnutí daru Římskokatolické farnosti Bory ve výši 
                                      9.766,- Kč. 
 



 

b) SDH Bory-dar-převod částky ve výši 100.000,- Kč z prodeje hasičského automobilu. 
Starostka navrhla hlasovat o daru pro SDH Bory ve výši 100.000,- Kč.  
     
Hlasování: 
Pro: 10    Proti:     Zdržel se:  
Usnesení č. 7b/14 ZO: ZO schválilo poskytnutí daru SDH Bory ve výši 100.000,- Kč. 
 
c) Darovací smlouva mezi SRPDŠ Bory a ZŠ Bory. SRPDŠ daruje ZŠ dar v podobě 11 
    ks sedacích vaků v hodnotě 25.140,- Kč. 
Starostka navrhla hlasovat o souhlasu s uzavřením darovací smlouvy mezi SRPDŠ Bory a ZŠ 
Bory. 
 
Hlasování: 
Pro: 10    Proti:     Zdržel se:  
Usnesení č. 7c/14 ZO: ZO schválilo uzavření darovací smlouvy mezi ZŠ Bory a SRPDŠ Bory. 
 
d) Darovací smlouva mezi MOST Vysočiny, o.p.s. a ZŠ Bory. MOST Vysočiny daruje ZŠ dar 
    v podobě odborné literatury/didaktických pomůcek v celkové hodnotě 4.584,- Kč. 
Starostka navrhla hlasovat o souhlasu s uzavřením darovací smlouvy mezi MOST Vysočina, 
o.p.s. a ZŠ Bory. 
 
Hlasování: 
Pro: 10    Proti:     Zdržel se:  
Usnesení č. 7d/14 ZO: ZO schválilo uzavření darovací smlouvy mezi MOST Vysočina, o.p.s.  
                                      a ZŠ Bory.  
 
e) Starostka navrhla hlasovat o poskytnutí daru ve výši 2.000,- Kč pro TJ Družstevník Bory pro 
    zakoupení tomboly na sportovní ples. 
 
Hlasování: 
Pro: 10    Proti:     Zdržel se:  
Usnesení č. 7e/14 ZO: ZO schválilo poskytnutí daru TJ Družstevník Bory ve výši 2.000,- Kč. 
 
f) Starostka navrhla hlasovat o poskytnutí daru ve výši 2.000,- Kč pro SRPDŠ Bory pro 
    zakoupení tomboly na ples SRPDŠ. 
 
Hlasování: 
Pro: 10    Proti:     Zdržel se:  
Usnesení č. 7f/14 ZO: ZO schválilo poskytnutí daru SRPDŠ Bory ve výši 2.000,- Kč. 
 
 
8. Dohody o pracovní činnosti zastupitelů 
    Starostka: nový pracovník, který nastoupí od 1.2.2020 bude mimo jiné provádět pracovní 
činnosti na ČOV, vodárně a na poldru. Obec musí uzavřít dohodu o pracovní činnosti na měsíc 
leden 2020 pro Milana Špačka (poldr) a pro Aleše Vávru (ČOV). Aleš Vávra bude i nadále 
provádět pracovní činnost na ČOV a na vodárně jako zástup (dovolená, nemoc) za nového 
pracovníka. ZO musí dát souhlas s uzavřením těchto dohod.  
 
 
 



 

a) Starostka navrhla hlasovat o souhlasu s uzavřením dohody o pracovní činnosti pro Aleše 
    Vávru-správa ČOV. 
 
Hlasování: 
Pro: 10    Proti:    Zdržel se: 
Usnesení č. 8a/14 ZO: ZO schválilo uzavření dohody o pracovní činnosti pro Aleše Vávru- 
                                      správa ČOV.  
 
b) Starostka navrhla hlasovat o souhlasu s uzavřením dohody o pracovní činnosti za období 
    1/2020 pro Milana Špačka-údržba poldru. 
 
Hlasování: 
Pro: 10    Proti:    Zdržel se: 
Usnesení č. 8b/14 ZO: ZO schválilo uzavření dohody o pracovní činnosti pro Milana Špačka- 
                                      údržba poldru. 
 
 
9. Rozpočet 2020 
    Starostka: rozpočet jsem Vám zaslala k připomínkám a úpravám. Schvalovat se bude na příští 
    schůzi. 
Ing. Necidová M.: nebudou potřeba v rozpočtu nějaké peníze pro logo-zdravá obec např. na 
grafiku? Dala bych náklady do místní agendy. 
Starostka: logo bych financovala z Místní agendy. Proběhne schůzka, kde se budou probírat 
návrhy, jak logo vytvořit.  
Ing. Necidová M.: bude tam dostatek peněz? Z MA21 počítáme s projektem ucho lesa. Dál by 
mohla obec přispět na výsadbu stromů. 
Starostka: uvažovala jsem vysadit stromořadí alej života, kdy by rodiče nově narozených 
občánků vysazovali stromy za své děti, ale nenašla jsem vhodné místo pro výsadbu. Vysadíme 
stromy u školky, kde jsme skáceli břízy. Napadlo mě vysadit stromy kolem hřiště, ale to se 
nebude líbit sportovcům. 
Kotačka L.: máš pravdu, stromy kolem hřiště kdysi byly, údržba byla náročná, listí na hřišti…  
Vala M.: počítá se s opravami hřiště směrem k Radenicím? Je v dezolátním stavu. 
Starostka: hřiště není obecní, kdysi ho vybudovali rodiče pro děti z ulice k Radenicím a hřiště 
i udržovali. Ale bylo by dobré toto místo zkulturnit.  
Kotačka L.: sportovci z tohoto hřiště odvezou brány. 
Vávra A.: a jsou už opraveny poklopy u rybníčků? 
Večeřa L.: poklopy jsou vyrobené, ale ještě nejsou usazené. 
 
 
10. Střednědobý rozpočet 
      Starostka: máme ke splácení 10 úvěrů. Zůstatky některých úvěrů nejsou vysoké, uvažovala 
      jsem, zda je neumořit dříve, abychom je mohli dříve splatit, aby rozpočet nebyl zatěžován 
dalšími nízkými splátkami. Obec by si mohla rychlejší splácení dovolit. 
Na konci příštího roku by byl další úvěr k umoření. 
Ing. Bařinková ze Sberbank byla na úřadě kvůli financování rekonstrukce KD, náš obrázek u 
banky není nejlepší. Výše dluhu na jednoho obyvatele obce bude na konci letošního roku těsně 
nad limitem, který má stanovený banka.  
Za dva roky bychom potřebovali půjčit na rekonstrukci KD. Ing. Bařinková se také přiklání k 
možnosti umořit nízké dluhy, snížil by se limit zadlužení na občana a zlepšila se tím další 
hodnotící kritéria. 



 

Chystá se prováděcí dokumentace zasíťování pozemků Na Sádkách. Zasitění bychom mohli 
zafinancovat sami. 
Počítá se s prodejem dalších pozemků.  
Součástí rozpočtu je plán investic, např. hřiště u MŠ, výletiště, inženýrské sítě Na Sádkách, 
výtah na budově OÚ, inženýrské sítě pod OÚ, nová školní jídelna, obecní byty. 
 
Dostavil se Karel Kovář počet členů ZO je 11. 
 
 
11. Dotace Rekonstrukce KD 
      Starostka: rekonstrukce KD se bude dělat v případě, že dostaneme dvě dotace. Od 
      ministerstva pro místní rozvoj na zateplení budovy cca kolem 5 milionů. Nelze financovat 
opravu střechy a stropu. Statika budovy je špatná. Nejlevnější varianta bude zbourat vnitřky a 
ponechat pouze obvodové zdi. Musíme se rozhodnout, zda podáme žádost o dotaci. 
Kotačka L.: když dostaneme 5 milionů, do kdy musíme začít s rekonstrukcí? 
Starostka: začít můžeme kdykoli dokončit musíme do konce roku 2023. 
Kotačka L.: když do toho nepůjdeme, tak veškerá dosavadní činnost byla zbytečná. 
a) Starostka navrhla hlasovat o souhlasu s podáním žádosti o dotaci na rekonstrukci KD z 
    operačního programu životního prostředí. 
 
Hlasování: 
Pro: 11    Proti:     Zdržel se:  
Usnesení č. 11a/14 ZO: ZO schválilo podání žádosti o dotaci na rekonstrukci KD z operačního 
                                      programu životního prostředí. 
 
b) Starostka: dále budeme uzavírat Smlouvu o dílo 10/2019 s Ing. Tužinskou. Ta pro nás 
    zpracuje a podá žádost na rekonstrukci KD, zajistí výběrové řízení a zpracuje veškerou 
    administraci včetně ZVA. 
Starostka navrhla hlasovat o souhlasu s uzavřením Smlouvy o dílo 10/2019. 
 
Hlasování: 
Pro: 11    Proti:     Zdržel se:  
Usnesení č. 11b/14 ZO: ZO schválilo uzavření Smlouvy o dílo 10/2019. 
 
 
12. Dotace Revitalizace rybníku Cyrilov 

Starostka: Firma Axiom engineering s.r.o. pro nás zpracovala studii revitalizace rybníku na 
Cyrilově. Aby mohli pokračovat v další činnosti-žádost o dotaci, vyhotovení projektové 
dokumentace atd., musíme s nimi uzavřít smlouvu. 
 

Starostka navrhla hlasovat o souhlasu s uzavřením Smlouvy s firmou Axiom engineering s.r.o. 
 
Hlasování: 
Pro:  11   Proti:    Zdržel se:  
Usnesení č. 12/14 ZO: ZO schválilo uzavření smlouvy s firmou Axiom engineering s.r.o. 
 
 



 

13. Dotace 2020 
      Starostka: 
      a) Veřejné hřiště u MŠ: dotace ve výši 70 % od MMR, spoluúčast 300.000,- Kč (150.000,- 
           Kč obec+150.000,- Kč ZŠ a MŠ). Termín podání žádosti do 28.2.2020, žádost zpracuji 
           sama. 
Starostka navrhla hlasovat o souhlasu s podáním žádosti o dotaci na veřejné hřiště u MŠ. 
 
Hlasování: 
Pro:  11  Proti:    Zdržel se: 
Usnesení č. 13a/14 ZO: ZO schválilo podání žádosti o dotaci na veřejné hřiště u MŠ. 
 
       b) Technická infrastruktura: výše dotace od MMR je 80.000,- na jeden stavební 
           pozemek. Musí být dokončena výstavba domů do pěti let. Termín podání žádosti do 
           21.1.2020. 
Vala M.: to můžeme požádat pouze jednou? 
Starostka: ano jen jednou na lokalitu v jednom roce. 
Vala M.: tak bych počkal až bude více pozemků a žádalo by se o více pozemků. 
Kovář K.: a nehrozí, že by nám snížili dotaci, když nebudou domy postaveny včas? 
Ing. Necidová M.:  já bych požádala, nyní by se žádalo o dotaci pro 7 parcel. Když podáme, 
žádost, určitě získáme dotaci? 
Starostka: když splníme formální detaily žádosti, tak bychom měli dotaci dostat.  
Vala M.: tak požádáme rovnou o dotaci na více pozemků a nevyužité peníze vrátíme. 
Večeřa L.: tak zažádáme o ty, na kterých je zájem stavět. 
Starostka: sítě budou v našem majetku, MMR nevadí, že se přípojka bude vedena 
k soukromému pozemku. Lokalita Na Sádkách je mix soukromých a obecních pozemků. A není 
jisté, kdy soukromí vlastníci budou stavět. Na prodaných obecních pozemcích je povinnost mít 
postaveno do pěti let.  
Starostka navrhla hlasovat o schválení podání žádosti na vybudování technické infrastruktury 
10ti stavebních pozemků v lokalitě Na Sádkách. 
 
Hlasování: 
Pro: 11    Proti:    Zdržel se: 
Usnesení č. 13b/14 ZO: ZO schválilo podání žádosti o dotaci na vybudování technické 
                                        infrastruktury 10ti stavebních pozemků v lokalitě Na Sádkách. 
 
c) Oprava márnice na hřbitově v HB: dotace od Ministerstva zemědělství ve výši 70 %, max 
     200.000,- Kč. Termín podání žádosti do 28.2.2020, žádost zpracuji sama. 
Kotačka L.: to by bylo reálné, pokud tady budou pracovníci VPP, tak by tam mohli ty práce 
udělat. 
Starostka: není jisté, že bude příští rok možnost zaměstnání pracovníků na VPP. 
Starostka navrhla hlasování o schválení podání žádosti o dotaci na opravu márnice na hřbitově 
v HB.  
 
Hlasování: 



 

Pro: 11    Proti:     Zdržel se:  
Usnesení č. 13c/14 ZO: ZO schválilo podání žádosti o dotaci na opravu márnice na hřbitově 
                                       v HB. 
 
d) Konektivita ZŠ: dotace od MAS Most Vysočiny ve výši 95%, celkové náklady 900.000,- Kč, 
    spoluúčast 45.000,- Kč. Konektivita měla být původně součástí nástavby školy, ta se 
realizovat nebude. Pořídí se nový server, zabezpečí se ochrana sítě, posílí se vysílač na budově 
školy, zakoupí se licence. 
Starostka navrhla hlasovat o schválení podání žádosti na Konektivitu ZŠ. 
 
Hlasování: 
Pro: 11    Proti:     Zdržel se:  
Usnesení č. 13d/14 ZO: ZO schválilo podání žádosti o dotaci na Konektivitu ZŠ. 
 
e) Oprava akustického obkladu stěn tělocvičny: dotaci poskytuje Kraj Vysočina ve výši 40%, 
celkové náklady 205.000,- Kč, spoluúčast 123.000,- Kč. 
Mgr. Eliáš F.: je nutné akutně opravit akustiku, potom bych řešil ostatní-podlahy, stěny.. 
Starostka: byl si u nás stěžovat pan ------. Z hřiště za školou, mládež hází míče směrem k jeho 
domu, trefují se do auta. Má dojem, že to dělají naschvál. Měli bychom to řešit. Dříve si stěžoval  
i pan ------, že jim lítají míče do zahrady a ničí úrodu. Nabízel, že by se na opravě podílel, např. 
dodáním vyšší sloupky. Asi bude nutná oprava oplocení je děravé a míč prochází skrz. A dále 
tady máme návrhy, aby bylo hřiště volně přístupné. 
Mgr. Eliáš F.: takto to bylo nastaveno v rámci udržitelnosti, můžeme se dohodnout o umožnění 
volného přístupu na hřiště. Na opravy poptám nabídky od firem a mohli bychom opravy 
realizovat další rok. 
Kotačka L.: spoluúčast na opravu akustiky tělocvičny bude financována z rozpočtu ZŠ? 
Mgr. Eliáš F.: ano, máme tam vyčleněné peníze. 
Starostka navrhla hlasování o schválení podání žádosti o dotaci na opravu akustického obkladu 
stěn tělocvičny. 
 
Hlasování: 
Pro: 11    Proti:     Zdržel se:  
Usnesení č. 13e/14 ZO: ZO schválilo podání žádosti o dotaci na opravu akustického obkladu 
                                        stěn tělocvičny. 
 
 
14. Cenová nabídka – Změna užívání budovy OÚ 
Starostka: k řešení výtahu na budově OÚ bude nutné udělat změnu užívání budovy. Nyní tady 
nemáme, že tady jsou lékaři, zasedací místnost. Musí se zažádat o změnu užívání budovy. Pro 
zpracování podkladů pro změnu užívání tu mám cenovou nabídku od Ing. Gregara z Gremisu 
ve výši 42.000,- Kč včetně DPH. 
Vala M.: určitě by se to mělo dát do pořádku. 
Starostka: je to i kvůli bezpečnosti, kdyby např. vypukl požár. 
Viliš P.: kdyby se něco stalo tak nebude ani pojistné plnění, pojišťovna zjistí, že je budova 
užívána jinak, než má být.  



 

Ing. Necidová M.: nabídka je drahá. Je to vytvoření pasportu budovy. Oslovila bych 
projektanty, kteří nejsou plátci DPH. Myslím, že by to mohlo být levnější aspoň o 10.000,- Kč. 
Starostka: můžu to poptat u jiných projektantů. 
 
 
15. Žádosti 
a) Centrum pro zdravotně postižené kraje Vysočina, o. p. s. příspěvek na činnost na rok 2020. 

Naposledy jsme jim dali 500,- Kč 
Vala M.: minule jsme se tady domlouvali, že budeme dávat jen těm, kteří zajíždí do Borů. 
Starostka: na setkání starostů jsem nabyla dojmu, že ostatní obce nijak zásadně neřeší, že jim 
přijde žádost o podporu. A také se hned se nehrnou s příspěvkem. 
Kotačka L.: není se o čem dohadovat, navrhuji hlasovat o příspěvku ve výši 500,- Kč, buď to 
schválíme nebo ne. 
 
Hlasování: 
Pro:  11    Proti:     Zdržel se: 
Usnesení č. 15a/14 ZO: ZO schválilo poskytnutí daru ve výši 500,- Kč pro Centrum pro 
                                        zdravotně postižené kraje Vysočina, o.p.s. 
 
b) Linka důvěry Střed, z. ú.-telefonická krizová pomoc 
    Starostka navrhla hlasovat o daru ve výši 500,- Kč pro Linku důvěry Střed. 
 
Hlasování: 
Pro: 7  Proti: Ing. Necidová M., Večeřa L., Kujalová J., Dostál J.  Zdržel se:  
Usnesení č. 15b/14 ZO: ZO neschválilo poskytnutí daru ve výši 500,- Kč pro Linku důvěry 
                                        Střed. 
 
 
16. Různé 
Starostka: pouť v DB poutové atrakce rodiny -----, kteří zde zajišťují pouť každoročně, 
nemohou zde být 30.8.2020, mohli by přijet 6.9.2020, to je ale pouť v Krásněvsi. Zkusím se 
poptat na jiné provozovatele pouťových atrakcí. 
Starostka navrhla hlasovat o schválení termínu poutě v DB dne 30.8.2020. 
 
Hlasování: 
Pro: 11    Proti:    Zdržel se:  
Usnesení č. 16/14 ZO: ZO schválilo termín poutě v DB dne 30.8.2020.  
 
 
 
 
 
17. Závěr 
Starostka ukončila jednání ZO v 21.00 hodin. 



 

 
Zapsala: Dvořáková Libuše 
 
Ověřovatelé zápisu:     Večeřa Luděk ________________________________ 
                                        

    
                  Viliš Petr ________________________________ 

 
   
Místostarosta obce – Pavel Vávra         ______________________________ 
 

 
Starostka obce – Ing. Lucie Dostálová          ______________________________ 
 
 
 


